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SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljam
sljedece pitanje predsjedniku Vlade Cme Gore, gospodinu Dusku Markovicu:

Postovani predsjednice Vlade,

Da li ste zadovoljni dinamikom realizacije planiranih projekata
kapitalnog budzeta za 2018. godinu, koji se odnosi na sjeverne opstine Crne
Gore, sa posebnim osvrtom na opstinu Rozaje?

OBRAZLOZENJE:

Vlada Cme Gore je pokazala nedvosmislenu posvecenost razvoju
sjevera Cme Gore. Najbolja potvrda toga je i planirani kapitalni budzet za 2018.
godinu, u kojem je prioritet dat razvoju opstina na sjeveru. I pored vidljivih
rezultata, sjevem Cme Gore su potrebna jos veca ulaganja kako bi valorizovali
ogomne potencijale, unaprijedili ravnomjemi regionalni razvoj Cme Gore, tj.
zaustavili visedecenijsko zaostajanje sjevemog regiona. Zato je od izuzetne
vaznosti realizovati planirane kapitalne projekte za 2018. godinu, da bi i u 2019
sa novim projektima, nastavili dinamicniji razvoj sjevera, sto ce doprinijeti
boljem standardu, boljem kvalitetu zivota gradana sjevemih opstina nase
drzave, kao osnovnog faktora za njihov ostanak na vjekovna ognjista.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

Poslanik^^^r^^Ibrahimovic,

Klub manjinskih partija
Kancelarija br. 1 1 tel/fax: +382 20 404 508
kiub.poslanika@bscg.me | www.bscg.me
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POSUNIKU

Dostavljam Vam odgovor na premijersko pitanje sa Druge - posebne sjednice Prugog
redovnog Oesenjeg) zasijedanja, odrzane 24. oktobra 2018. godine.
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7. clana 187 Poslovnlka Sjcupstlne Crne Gore u
prllogu dostavljam plsane odgovore na-poslanicka pitanjapostavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 24. oktobra 2018; godine, kako bl isti bill
dostavljeni uvazenlm poslanicima.

S uvazavanjem,

Markovic



POSLANICKOPITANJE

Postovani Predsjednice VIode,

Da li ste zadovoljni dinamikom realizadje planiranih projekata Kapitalnog budzeta za 2018.
godinu, koji se odnosi no sjeverne opstine Crne Gore, so posebnim osvrtom no opstinu Rozaje?

Obrazlozenje

Svjesnismo da Vlada pokazuje nedvosmislenu posvecenost razvoju Sjevera Crne Gore. Najboija
potvrda toga je svakako i planirani Kapitaini budzet za 2018. godinu, gdje je data prednost
progresu Sjevera. Medutim, sigurno cemo se zaJedno sloziti da I pored vidljivih rezultata, to
nije dovoljno zo SJever Crne Gore, da moramo Jos aktivnije povecati ulaganje u SJever Crne Gore
kako bi valorizovali ogromni potencijal tih krajeva 1 svakako stimulisati u pravom smislu taj
regionaini razvoj i ono sto vec dugo tretJa da se desi CrnoJ Gori da se zaustavi ovo zaostajanje
Sjevera Crne Gore. Zato Je od izuzetne vaznosti da se svi ovi planirani projekti ostvare u
previdenom roku kako bi 2018. i 2019. sa Jos vecim kapitalnim projektima izazvaii / provocirali
Jos veci i dinamicniji razvoj Sjevera. To bi svakako pojacalo ekonomski ambijent u CrnoJ Gori i
vjerujem doveio do otvaronja novih radnih mjesta, svakako pojacalo boiji standard i kvalitet
zivota nodh gradona i sve to sa ciljem i Jedinim usiovom do nasi gradani ostanu na vjecita
ognjista. Takode iskoristicu priliku da podsjetim da Je lokalna samouprava Rozaje u zadnje
cetiri godine u saradnji sa Vladom ulozlla vise finansija u razvoj infrastrukture i razvojne
projekte gradskog i seoskog podrucja. Nabrojacu samo neke, so zadovoljstvom, to su putevi,
vodovodi, elektrifikacije i ono stoje vrlo kapitaino za Rozaje, za Crnu Goru i za sjeverje i to da
smo nopokon poceli da otvaramo prelijepu pianinu Hajlu koja ima izvanredne potencijale.
Takode bih podsjetio da smo poceli renovironje i izgradnju vrtica, osnovnih i srednjih skola,
gradske pijace, stocne pijdce i ono sto treba pomenuti takode Je da subvencioniranje
poljoprivrednih djeiatnosti i svakih drugih oblika preduzetnickih aktivnosti. Sa zadovoljstvom
mogu red da se nopokon u Rozajamo stvaraju usiovi za otvaranje molih i srednjih preduzeca i
svakako dolazok potencijalnih investitora.

Iskoristicu priliku da Jos Jednom pomenem vaznost realizadje planiranih projekata sto bi
svakako uz razne podsticajne mjere, bezpovratne kredite Hi bezkamatna sredstva, ukidanjem
tih biznis barljera napokon poslali provu garanciju gradonimo Crne Gore, gradanima Sjevera
do treba da ostanu na SJeveru, da zive, da rade, da stvaraju fomiliju onamo gdJe su i rodenl.

Odgovor trazim u pisanoj forml.

Zohvaljujem.



ODGOVOR PREDSJEDNIKA VLADE

Postovani poslanice Ibrahlmovicu,

Bezmalo dvije godine mandata 41. Vlade obiljezile su intenzivne aktivnosti na planu realizacije
vaznih infrastukturnih projekata na Sjeveru, predvodenih izgradnjom auto-puta, kao
najmarkantnijeg gradevinskog poduhvata u istoriji Crne Gore.

,,Nenna razvijene Crne Gore bez razvijencgSjevera"-postala je maksima nasih svakodnevnih

nastojanja da kroz obezbjedivanje uslova za ravnomjerniji regionaini razvoj unaprijedimo
kvalitet zivota u svim djelovima nase zemlje. Ali isto tako, moramo biti svjesni da nema
razvijenog Sjevera bez dobre putne i turisticke infrastrukture, koja ce probuditi cijeli region u
kome lezi vise od polovine prirodnog bogatstva nase zemlje.

Stoga Vam posebno zahvaljujem sto ste postavili ovo pitanje, uz duzno uvazavanje ostalihjer
ne mozemo govoriti o napretku ako se mirimo sa nasom razvojnom prosloscu. A u njoj jeSjever
bio neopravdano zapostavljen.

Vase Interesovanje stoga dozlvijavam kao priliku da razmijenimo misljenja o razvojnoj polltici
Vlade, priliku da Vas Informisem o projektima koji se reallzuju ill su u planu, all I priliku da od
Vas I Vaslh kolega poslanika, dobljemo predloge za otvaranje novih razvojnih perspektiva
Sjevera I cijele Crne Gore.

Naime, u obrazlozenju poslanickog pitanja ste kazali da je Vlada pokazala nedvosmlslenu
posvGcenost razvoju Sjevera. Rekao bih, da smo takvo opredjeljenje potvrdill I usvajanjem
Kapitalnog budzeta za 2018. godinu koji se realizuje preko Direkcije javnih radova, a od kogje
skoro polovina sredstava tacnije 41,83%, odnosno nominaino skoro 20 miliona eura planirano
za realizaciju 35 projekata na sjeveru.

Medu navedenim projektima su ski centri na Bjelasici sa kolasinske, bjelopoljske i mojkovacke
strane, Ski centar na Durmitoru, Ski centar na Hajli u Rozajama, i valorizacija Dalovica pecine
u Bijelom Polju. Imajuci u vidu Vase konkretno interesovanje za projekte u opstini Rozaje,
dozvolite da saopstim da je vrijednost investicije Ski centra na Hajli 16 miliona eura, sa planom
da se zavrsi do kraja 2022. godine.

Ukupno govoreci, svi projekti planirani Kapitalnim budzetom za 2018. godinu omogucice
produzavanje turisticke sezone u Sjevernom regionu, doprinijeti povecanju broja i kvaliteta
smjestajnih kapaciteta, povezivanju turistickog sa ostalim privrednim sektorima i u konacnom,
ali 1 stoje najvaznije-otvaranju novih radnih mjesta.

Svaki euro potrosen u razvojne projekte, svaki kilometar puta, svaki metar nove zicare i staze,
energetske ili komunalne infrastrukture - jeste sigurna prilika za boiji zivot i veci standard, ali
i izvjesna mogucnost za nova radna mjesta za sve one koji zele da rade u Crnoj Gori.



Zbog toga cemo nastaviti praksu da svakog dana budemo tamo gdje se trosi drzavni novae i
stvara nova vrijednost —od Rozaja do Herceg Novog.

Sa druge strane, kada je u pitanju unapredenje putne infrastrukture, kao jedne od osnovnih
pretpostavki za dinamicniji razvoj, podsjeticu da smo posveceno i odgovorno radili na mnogim
gradilistima sirom sjevera. Znaju to u Vruiji i u Kovrenu (zavrsena dionica - 4,6 miliona eura),
znaju i u Lepencu i u Stevanovcu (zavrsena investicija od 3,2 miliona eura). Znaju I u PetnjicI
gdje smo zavrsili prvu i zapoceii drugu fazu puta prema Beranama (vrijednosti od oko 11
miliona eura).

Govoricemo, nadam se, u najkracem roku 1 o putu Lubnice - Jezerine (vrijednosti 34 miliona
eura), prvoj fazi puta Pljevija - Metaljka, 1 o dionici Vruija - Mijakovici (8,7 miliona), all isto
tako i 0 dionici magistralnog puta Ribarevine - Bijelo Polje (u vrijednosti od 3,2 miliona eura).

Uvjeren sam da cemo i u Rozajama svjedociti skoroj realizaciji druge faze zaobilaznice
vrijednosti skoro 20 miliona eura, all i rekonstrukciji magistralnog puta Rozaje -Spiljani za koji
je u toku priprema tendera za izbor izvodaca (procijenjena vrijednost 15 miliona). Nista manje
t o dionici Trpezi- Kalace za koji je u toku tenderska procedura, dok je raspisan tender za izbor
projektanta za projektovanje pravca Zeleni-Vuca.

Iz svega navedenog, jasno je da na Sjeveru radimo na projektima putne infrastrukture ukupne
vrijednosti reda velicine - slovom i brojem - 100 miliona eura. Dodatno, u planu Direkcije za
saobracaj je da se u periodu od 2019.-2022. godine, na Sjeveru realizuju projekti u vrijednosti
od preko 72 miliona eura.

Postovani poslanice Ibrahimovicu,

U odnosu na Vase fokusirano interesovanje za projekte u opstini Rozaje - podsjecam da je
Kapitainim budzetom za 2018. godinu za ovu opstinu opredijeljeno oko 3 miliona eura (da
budem precizan 2.937.000 eura).

Prema informacijama kojim raspolazem, planirano je da se do kraja godine zavrse projekti
rekonstrukcije aneksa objekata osnovnih skola u Bacu I Kalacama, izgradnja i rekonstrukcija
vodovoda na podrucju Bukovica - Radetina, te zapoceti radovi na modernizaciji lokalnih
puteva i rekonstrukciji gradskih saobracajnica.

Takode, visegodisnji projekti kao sto su izgradnja puta Rozaje-Stedim za potrebe Ski centra
Hajla, izgradnja vrtica, gradske pijace, sportske hale u Gimnaziji i srednjoj strucnoj skoli,
skolskog igrallsta u Bukovici, vodovoda Cosovsko vreio - Lovnica, zatim projekat uredenja
korita rijeke Ibar - sprovode se planiranom dinamikom sa rokom zavrsetka u 2019. godini.

Dakle, postavili ste vrlo vazno pitanje realizacije visemilionskih projekata koji se finansiraju
novcem nasih gradana.



I na samom kraju, kao sto znate, i kao sto smo imali prilike svi da vidimo — bilo je dosta
neodgovornosti i opustenosti kod onih koji su duzni da kapitalne i razvojne projekte realizuju
u skladu sa ugovorenim obavezama. To je dovelo do kasnjenja i negativnih posljedica sirom
Crne Gore. Zato porucujem da toga nece, niti smije biti ubuduce! Novae imamo, a gradani zeie
i ocekuju konkretan rezultat. Taj rezultat cemo i ostvariti.


